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ELŐLAP

Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének

25. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2019. december 12-én megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: German József polgármester
Székely András alpolgármester
Molnár Gábor képviselő
Sághy Krisztián képviselő
Somlói Zsolt képviselő
Árpásné Schlenk Judit jegyző
German Veronika Ágota nemzetiségi önkormányzat elnöke
Puskás Sebestyén Bence érdeklődő az 1 napirendi pontnál
Erdélyi Bálint érdeklődő az 1 napirendi pontnál
Nerpel Árpádné érdeklődő az 1 napirendi pontnál
dr. Horváth-Reich Brigitta érdeklődő az 1 napirendi pontnál
Sági József érdeklődő az 1 napirendi pontnál

Napirend előtt:
Tájékoztató az elmúlt ülés óta végzett feladatokról

Napirend:

1./ Közmeghallgatás
Előadó: Megjelent érdeklődők

2./ Térítési díj rendelet és étkezéssel kapcsolatos megállapodás módosítása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

3./ Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

4./     Közös hivatal székhely módosításáról határozat elfogadása, alapító okirat 
elfogadása, és megállapodás elfogadása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

5./     Német nemzetiségi önkormányzattal új együttműködési megállapodás 
elfogadása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

6./     Munkaterv megtárgyalása, elfogadása
Előadó: German József polgármester
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7./     Különfélék
UPC optikai kábellel kapcsolatos ügyek, Kucsera Imre területvásárlási kérelme,
bölcsődei mérföldkövek módosítása
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

8./ Hatósági ügyek tárgyalása
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

Hozott határozatok: 98/2019.(XII.12.) - 109/2019.(XII.12.)

Hozott rendelet: 8/2019.(XII.13.) önkormányzati rendelet az étkeztetésekért fizetendő 
térítési díjak megállapításáról.
9/2019 (XII. 13.) önkormányzati rendelet a Szervezeti és Működési
Szabályzatról

Zárt ülés volt.
Zárt ülésen hozott határozatok:110 /2019.(XII.12.)- 111/2019.(XII.12.)
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Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének

25. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2019. december 12-én megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: German József polgármester
Székely András alpolgármester
Molnár Gábor képviselő
Sághy Krisztián képviselő
Somlói Zsolt képviselő
Árpásné Schlenk Judit jegyző
German Veronika Ágota nemzetiségi önkormányzat elnöke
Puskás Sebestyén Bence érdeklődő az 1 napirendi pontnál
Erdélyi Bálint érdeklődő az 1 napirendi pontnál
Nerpel Árpádné érdeklődő az 1 napirendi pontnál 
dr. Horváth-Reich Brigitta érdeklődő az 1 napirendi pontnál
Sági József érdeklődő az 1 napirendi pontnál

German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés határozatképes,
azt 16 óra 02 perckor megnyitja és javaslatot tesz a meghívóban szereplő napirendi pontok 
megtárgyalására.
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett.

1./ Közmeghallgatás
Előadó: Megjelent érdeklődők

Erdélyi Bálint érdeklődő:
A tornaterem bejárata sötét, lámpát kellene feltenni az ott lévő oszlopra.

German József érdeklődő:

A tornaterem használatával kapcsolatban ki kellene írni, hogy mikor ki használja a helyiséget, és hogy 
ne hagyják úgy a fűtést.

Erdélyi Bálint érdeklődő:

Kérdezem, hogy a műfüves pályát ki fogja üzemeltetni, jó lenne a díjakat előre megtervezni. A 
kultúrházba is jó lenne képeket kitenni a falra, mert csupaszok. Gondoltam itt rendezvényekre, 
templom stb.

German József polgármester:
A sportegyesület a műfüves pálya üzemeltetője.
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A polgármester ezután a kultúrház hasznosításáról beszélt, és hogy ott milyen feladatok elvégzését 
tervezi, a költségeket be kell tervezni jövőre.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Javaslom a tornaterem ajtaja fölé mozgásérzékelős lámpát feltenni a nyitás zárás könnyítéséhez.

Puskás Sebestyén érdeklődő:
Fel kellene hívni az emberek figyelmét, hogy ahol járda van - és főként a fő úton - ne az úton 
közlekedjenek, és ne az út mentén parkoljanak össze-vissza, mert ez sötétben és télen 
balesetveszélyes. Javaslom az égetést szabályozni, hogy zöld hulladékot ne lehessen étetni.
Kérdezem, hogy az árkok, szegélyek nyírása hogy történik, kinek a feladata.
Kérem, hogy az önkormányzat ne engedélyezze közművesítéskor az út átvágását, mert a burkolat a 
lakók pénzéből létesült.
A kulturált építkezés szabályait javaslom közzétenni, mert önként sajnos nem tartják be.
Aki részletfizetést kért a közműnél az fizet?
A Panoráma utca végének aszfaltozását meg kellene oldani, vagy a lakók általi befizetésből, vagy 
pályázatból, esetleg olcsóbb ajánlatot keresni. Érdeklődöm, mi van az Ifjúság utca mögötti 
telekkialakítással?

Székely András Sándor alpolgármester:
Az úton járásról majd megpróbálunk felhívást közzé tenni. Az égetéssel kapcsolatban majd 
módosítani fogjuk a rendeletet, de a jelenlegi rendelet szerint sem lehet zöld hulladékot, sem szemetet 
égetni.

German József polgármester:
A közterületeken történő fűnyírásra sajnos nincs közmunkásunk, már az elmúlt évben is embereknek 
kellett fizetni. Nagyon jó lenne, ha az ingatlantulajdonosok segítenének abban, hogy a telkek és az út 
közötti részt gondoznák.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az önkormányzat nem engedélyezi az utak átvágását, mindig kikötjük ezt a kiadott tulajdonosi 
közútkezelői hozzájárulásban.

Székely András Sándor alpolgármester:
Az építkezéssel foglalkozni szeretnénk, annak szabályait meg akarjuk határozni, és az érdekeltek 
tudomására hozni. Valóban néhány építkezésnél nem megfelelő állapotok uralkodnak. A villaparki 
elkülönített számlára történő befizetést én nyomon kísérem. A Panoráma utcai pályázat sajnos nem 
nyert. Az útépítés nagyon drága, saját erőből csak kis szakaszokat lehet megépíteni, de folyamatosan 
próbálkozunk, hogy mit lehet tenni, az ügy megoldása érdekében.

16 óra 45 perckor megérkezett Sági József.

A polgármester Puskás Sebestyén új telkek kialakításával kapcsolatos kérdésére ismertette a 
telekkialakítás fontosabb pontjait, az azzal kapcsolatos nehézségeket.

Felvetődött, hogy mit lehet tenni azzal kapcsolatban, ha a kályhás tüzelésnél merül fel a gyanú, hogy 
hulladékot égetnek.

German József polgármester:
Én szóltam annak, aki helytelenül tüzelt.
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Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Véleményem szerint jó lenne, ha el lehetne érni, hogy a településről, a házaktól a szolgáltató 
elszállítaná a zöld hulladékot.

Sági József érdeklődő:
A telekkialakítás kapcsán a belterületbe csatolásért mi az ingatlantulajdonosok fizettünk. A 
közművesítésért 2 millió forintot kér az önkormányzat, nem tudom hogy mi alapján ?
Az ingatlantulajdonosok közül sokan nem kívánnak ebbe beszállni.

German József polgármester:
A közművesítési költségek magasak, az 1 telekre jutó 2 millió forintos összeg reális. Újra 
kommunikálni kell az ingatlantulajdonosokkal a közművesítés ügyében.

Sági József érdeklődő:
A Kossuth és az Ifjúság utcát összekötő Zrínyi utcai szakaszon a parkolás igen problémás, sokszor a 
kukás autó sem tud elmenni, illetve hiányzik egy tűzcsap a nyilvántartásról. Friesz Gyuri előtt kell 
lenni, fel van festve a helye ott egy föld alatti tűzcsap van, de vélhetőleg leaszfaltozták.

German József polgármester:
Köszönjük a jelzést, utánajárunk az ügyben. Kérlek, hogy tekintsük át közösen a tűzcsapok jegyzékét 
és helyét, és utána intézkedni fogok.

Puskás Sebestyén érdeklődő:
Úgy tudom, hogy a szellemháznál rákötöttek a vízre, annak ellenére, hogy nem fizették be a 
közműfejlesztési hozzájárulást.

Székely András vállalta, hogy a vízműnél utánajár az ügynek.

Dr. Horváth-Reich Brigitta szintén kitért a légszennyezés kérdésére. Javasolja, hogy a Zrínyi és 
Kossuth utca sarkára legyen tükör elhelyezve a jobb beláthatóság érdekében. Kifejtette azon 
véleményét, hogy a játszóteret ne a szülőknek kelljen karban tartani, erre figyeljen oda az 
önkormányzat.
A hozzászóló felvetette még azt is, hogy a villaparkban lévő tájékoztató tábla cserére szorul.
Válaszként elhangzott, hogy a Zrínyi utcánál már régebben is volt javaslat tükörre, de a helyszínt 
megvizsgálva szakember azt nem javasolta.

Felmerült, hogy a fészek hintát le kellene szerelni, amit Molnár Gábor fog megcsinálni.

German József polgármester:
Jó lenne, ha a szülők a játszóteret és környékét karbantartanák, a füvet lekaszálnák, a kukákat 
kiürítenék, ez nem olyan nagy feladat. A tájékoztató tábla javítását a gondnok meg fogja oldani.

Nerpel Árpádné felvetette még, hogy az óvodánál a víz megáll az úton.
A polgármester azt mondta, hogy megvizsgálja, hogy az ügyben mit tud tenni.

Sági József pedig kérte, hogy a postával szemben szélesebben legyen a hóeltakarítás, mert ott nincs 
járda, és sokan járnak arra.

A polgármester kérte a jelenlévőket, hogy ha problémát észlelnek nyugodtan közvetlenül a 
szolgáltatónak telefonáljanak.
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Reich Brigitta érdeklődő:
A hóeltakarítás nagyon jól működött, esetleg annyit lehetne kérni, hogy kicsit szélesebb nyomtávon 
történjen a kotrás ? 

German József polgármester:
Úgy gondolom, hogy jól indultak a Béláék, tudom, hogy régebben voltak kritikák, de nagy feladatot 
vállaltak be, és jól csinálták odafigyelve, sokak szerint még nem volt ilyen jól megoldva a 
hóeltakarítás. Még ők is tanulják ezt a feladatot, nagyon fontos, hogy jól legyen megcsinálva.

Puskás Sebestyén érdeklődő:
Tavaly is volt, hogy ő mentett meg minket, hiszen önszorgalomból csinálta a takarítást.

Puskás Sebestyén Bence, Dr. Horváth-Reich Brigitta és Sági József érdeklődők 17 óra 18 perckor 
távoztak az ülésteremből. 

2./ Térítési díj rendelet és étkezéssel kapcsolatos megállapodás módosítása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző
Írásbeli előterjesztés csatolva

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az önkormányzatnak van egy rendelete, és egy megállapodása a Faluszövetkezettel, a rendeletben 
szabályozzuk amit befizetnek hozzánk. Van óvodás, alkalmazotti és szociális étkezés. Az óvodai 
dolgozók étkezése tavaly augusztustól lett bevezetve. 2 éve nem emelkedett a térítési díj összege, az 
új megállapodás 2020. január 1-től lép életbe. A megállapodásban szerepelnek a számadatok, milyen 
feladatai vannak a Faluszövetkezetnek, illetve hogyan történik feléjük a fizetés.

Székely András Sándor képviselő:
Annyit hozzátennék, hogy nagyjából utánanéztem az összegeknek, érdeklődtem hogy máshol 
milyenek a térítési díjak. Ez az emelkedés kb. 3 % körüli, ami megfelel az inflációs értéknek.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A szociális étkezés térítési díja emelkedni fog 40 forinttal, erről tájékoztatni fogjuk az 
igénybevevőket. 

A képviselők támogatták a jegyző és az alpolgármester által elmondottakat.

A rendelettervezetet a képviselőtestület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
elfogadta, ezzel egyidejűleg megalkotta a 8/2019.(XII.13.) önkormányzati rendeletét az 
étkeztetésekért fizetendő térítési díjak megállapításáról.

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A térítési díjjal egyidejűleg a Faluszövetkezettel az étkezéssel kapcsolatban fennálló 
megállapodásunkat is módosítanunk kell, kérem, hogy a testület erről hozzon határozatot.

A képviselőtestület tagjai ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozzák:
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98/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete elfogadja az 
előterjesztésben szereplő a Szent Anna Fogadóból történő étkezés 
biztosításáról szól megállapodás tervezetét.
A testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a megállapodás 
aláírásáról és 2020. január 1-től történő alkalmazásáról gondoskodjanak.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester és jegyző

3./ Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző
Írásbeli előterjesztés csatolva

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A Szervezeti és Működési Szabályzat felülvizsgálata kötelező. Néhány változás lenne. Korábban a 
testületi tagok 5 nappal a testületi ülés előtt kapták meg a meghívót papír alapon. Kérdezem, hogy a 
tagoknak megfelel-e, ha e-mailben küldjük el a meghívót ?

A képviselők úgy nyilatkoztak, hogy megfelel nekik elektronikus formában a meghívó.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A rendeleteket a település honlapján fogjuk elhelyezni, de az NJT felületén is meg lehet tekinteni, 
oda is feltöltésre kerülnek. Az SZMSZ szabályozza a közmeghallgatást, amit évente egyszer meg kell 
tartani, erre általában decemberben szokott sor kerülni. Lakossági fórumokat is lehet tartani.
Az alpolgármesternek meg kell jelölni fogadóórát. 

A polgármester kérte, hogy a fogadóórájuk ugyanabban az időpontban legyen, és ha az alpolgármester
nem tud eljönni, a polgármester úr tud másik időpontot adni az ügyfeleknek.
A jegyző elmondta, hogy a változtatások 2020. január 1-től lépnek életbe, ettől az időponttól már a 
hivatal neve is változik, tehát azt is javítani kell.
A  képviselőtestület ezután  egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadta, a 
rendelettervezetet, és ezzel egyidejűleg megalkotta a 9/2019.(XII.13.) önkormányzati rendeletét a 
Szervezeti és Működési Szabályzatról.

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva.

4./ Közös hivatal székhely módosításáról határozat elfogadása, alapító okirat 
elfogadása, és megállapodás elfogadása

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző
Írásbeli előterjesztés csatolva

A jegyző elmondta, hogy folyamatos egyeztetések voltak a polgármesterek között, ez alapján lett 
kiküldve a javított anyag. 3 határozatot kell elfogadni, arról, hogy továbbra is Nógrád településsel 
legyen közös önkormányzati hivatal, az alapító okiratról és annak módosításáról, illetve a módosított 
megállapodásról. Ezek az anyagok lettek kiküldve. Mivel Nógrád iparűzési adóerőképesség sokkal 
gyengébb, ezért többlettámogatást fog kapni erre a feladatra is, számításaink szerint kb. 8 millió 
forint.
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German József polgármester:
A nógrádi polgármesterrel és a jegyzőasszonnyal elmentünk Bánkra, hogy megnézzünk egy másik, 
jól működő közös hivatalt. Úgy gondolom, hogy a közös hivatal működésének megvannak az előnyei, 
erről meg is győződtünk Bánkon. Eddig nem igazán dolgozott együtt a két hivatal, sok lehetőséget
nem használtak ki. Fontosnak tartom, hogy közösen működtessük együtt a hivatalt, a Nógrádi 
polgármesterrel úgy gondolom, ez az együttműködés sikeres lesz. Több előny is származhat ebből, 
feladatokat is tudunk összevonni. A nógrádi képviselőtestület egyhangúan elfogadta a megállapodást.

Székely András Sándor alpolgármester:
Jelenleg a részünkre folyósított állami támogatásunkból most levonnak, mivel az iparűzési 
adóerőképességünk magas, ugyanakkor ha átkerül a székhely Nógrádra, akkor Nógrád több 
támogatást tud kapni a közös hivatal működtetésére, és a közös megállapodás értelmében ennek egy 
részéből a közös hivatalra fordítva mi is tudunk belőle részesülni, ami kb. 30 %-ot jelent. Ezt a 
megállapodást mind a két település képviselőtestületének el kell fogadnia. Ennek sok operatív, 
adminisztrációs kockázata van. Arról, hogy hogyan fog működni pontosan a közös hivatal, milyen 
feladatokat lehet központosítani, miket osszunk szét, milyen lehetőségek vannak, erről még nem kell 
most döntenünk, majd január folyamán közösen egyeztetjük.

17 óra 40 perckor megérkezett German Veronika a nemzetiségi önkormányzat elnöke.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az elmúlt 15 évben a helyben intézendő ügyeket a lakosság részére helyben biztosítottuk. Ez 
biztos, hogy nem fog változni. Az ügyfélfogadási időt próbáljuk jobban betartatni az 
ügyfelekkel.

German József polgármester:
Szeretnék több közös testületi ülést a másik településsel, hogy a képviselők is jobban megismerjék 
egymást, erre oda fogunk figyelni.

A testület ezután hosszasan beszélgetett a témáról, majd egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozatokat hozza:

99/2019.(XII.12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Közös 
Önkormányzati Hivatal ügyében úgy döntött, hogy továbbra is Nógrád 
településsel közösen kívánja fenntartani az önkormányzati hivatalt. 
Támogatja, hogy 2020. január 1-től az elnevezés: Nógrádi Közös 
Önkormányzati Hivatal, a székhely: 2642 Nógrád, Hunyadi utca 18. 
legyen. A költségvetési szerv adatai a név, székhely és számlaszám 
kivételével változatlanok maradnak.
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a módosításokkal kapcsolatos feladatok 
elvégzéséről intézkedjen.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: jegyző
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100/2019.(XII.12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete az 
előterjesztésnek megfelelő tartalommal elfogadja a Berkenyei Közös 
Önkormányzati Hivatal alapító okiratának módosítását, módosító okiratát
és a Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatal módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt 2020. január 1-én hatályba lépő alapító okiratát.
A testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okiratot írja alá.
Felkéri továbbá a jegyzőt, hogy az alapító okirat megküldéséről és az azzal 
kapcsolatos további szükséges teendők elvégzéséről gondoskodjon.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester és jegyző

101/2019.(XII.12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete az 
előterjesztésnek megfelelő tartalommal elfogadja a 2013. január 1-től 
létrehozott közös önkormányzati hivatal működéséről szóló módosított 
egységes szerkezetbe foglalt megállapodását.
A testület felhatalmazza a polgármestert a módosított megállapodás 
aláírására, és felkéri, hogy annak betartásáról gondoskodjon.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester 

5./ Német nemzetiségi önkormányzattal új együttműködési megállapodás elfogadása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Ebben a megállapodásban nagyon sok központi előírás van, meg kell jelölni egy helységet, amit 
a nemzetiségi önkormányzat használ ügyintézésre. Ez az emeleten található 1-es számú szoba.

German Veronika Ágota elnök:
Az a problémánk, hogy az a szoba jelenleg használhatatlan, a bűzelvezetést valahogy meg 
kellene oldani. Kértem a karbantartót, hogy nézze meg. A helységre főként tárolási célra lenne 
szükségünk.

German József polgármester:
Sajnos ez a probléma az egész emeleten fennáll, mivel ritkán vannak használva, vizet kell reggel 
engedni. Kérni fogom én is a karbantartót, próbálja megoldani a problémát.

German Veronika Ágota elnök:
A tornaterem használatával kapcsolatban ki fogjuk írni egy lapra, hogy ki mikor, milyen célra 
használja a termet, a kulcs leadását kellene megoldani. Külföldön úgy működik, hogy a kulcs 
egy zárt szekrényben van, amit csak kóddal lehet kinyitni.

A napirend keretében az elnök ismertette a januárban tartandó Málenkíj Robottal kapcsolatos 
programot (filmvetítés, kiállítás).
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Miután a képviselőtestület tagjai megismerték az együttműködési megállapodást és a jegyző által 
ismertetett javaslatokat elfogadták, ennek alapján az előterjesztésben szereplő új együttműködési 
megállapodás tartalmáról egyhangúan (5 igen, 0 nem és 0 tartózkodással) az alábbi határozatot 
hozzák:

102/2019.(XII.12) német nemzetiségi határozat

Berkenye Község Önkormányzata az előterjesztésnek megfelelően 
elfogadja a 2020. január 1-től hatályba lépő- a nemzetiségi
önkormányzattal kötendő- új együttműködési megállapodást.
A testület felkéri a polgármestert, hogy az együttműködési megállapodást 
az elnökkel együtt írja alá.
Felkéri továbbá, hogy az együttműködési megállapodásban foglaltak 
betartásáról gondoskodjon.
Határidő: 2019. december 31. és folyamatos
Felelős: elnök és polgármester

6./ Munkaterv megtárgyalása, elfogadása
Előadó: German József polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Székely András Sándor alpolgármester:
Más önkormányzatoknál a munkaterv egy jól bevált gyakorlat, hogy magunknak legyen egy terv arról, 
hogy a következő évben adott hónapokban mivel foglalkozunk. Egyrész megpróbálnánk azt, hogy 
minden hónap utolsó hetében lenne a testületi ülés, így mindenki tud tervezni. Ez persze változtatható, 
munkabeosztásól függően alakítható. Amit kiküldtünk, az egy előzetes terv, ami még módosulhat.

A testületi tagok részletesen átbeszélték a munkatervet, majd ezután egyhangúlag (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozat született:

103/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a 2020. évi 
munkatervet az előterjesztésnek megfelelően elfogadja.
A testület felkéri a polgármestert, és a jegyzőt, hogy a képviselő-testület 
üléseinek megtartásáról, és az előterjesztéseinek elkészítéséről a 
munkatervnek megfelelően gondoskodjanak.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester és jegyző

7./ Különfélék
UPC optikai kábellel kapcsolatos ügyek, Kucsera Imre területvásárlási kérelme,  
bölcsődei mérföldkövek módosítása HEP elfogadása

Előadó: German József polgármester
Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztések csatolva
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Székely András Sándor alpolgármester:
Az optikai kábellel kapcsolatban eljött a tervező és elmagyarázta. Az anyagot megkaptátok. A lényeg 
az, hogy a hivatalnak meg akarják csinálni az optikai kábellel való ellátását. Olyan tervet hoztak, 
amibe föntről hoznák át az Ifjúság utca mellett a Kossuth utcán át a kábelt, így nem lenne bontás, a 
meglévő oszlopokra kötegeléssel felrakják. Az Ifjúság és Málna-köz utca sarkán úgy tudnak átkötni 
a két meglévő oszlop között, hogy a sarkon alul átfúrnak, ehhez ők beszerzik a szükséges 
engedélyeket. Amihez a mi hozzájárulásunk kell az az, hogy mivel közterületről van szó, megadjuk 
a fúrásra az engedélyt. Az utat nem vágják át, átfúrják. Erről kérnek tőlünk közútkezelői és tulajdonosi 
hozzájárulást. Javaslom hogy adjuk ki a szükséges hozzájárulást.

A képviselőtestület a javaslattal egyetértett, és ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozatot hozza:

104/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a községháza 
UPC optikai kábellel történő ellátása érdekében a Berkenye 38/20, 299/12, 
299/19, és 013/50 hrszú területekre vonatkozóan támogatja a tulajdonosi 
és  közútkezelői hozzájárulás kiadását, az út átvágását azonban nem 
engedélyezi. A testület felkéri a polgármestert, hogy a hozzájárulás 
kiadásáról gondoskodjon.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester 

Székely András Sándor alpolgármester:
A másik rajz, amit kiküldtünk arról szól, hogy a falu másik részét oldanák meg úgy, hogy a Petőfi 
utca sarkán is csinálnának egy átfúrást az út alatt, kettéágaztatnák a meglévő egy hálózatot, a fenti 
részt megoldják az ottani bekötésből, az alsó részen is elhelyeznek egy dobozt az út mentén, onnan 
menne fel a Petőfi utcán. Ez lesz majd a második lépés, de erről még nem kell határozatot hoznunk, 
ehhez még nem kérnek hozzájárulást.

A napirend keretében a polgármester ismertette Kucsera Imre területvásárlási kérelmét.

Molnár Gábor képviselő a jegyző kérdésére válaszolva - miszerint az ott lévő forduló nem nyúlik-e 
bele abba a területbe - elmondta, hogy nem tudja a telekhatárokat, ennek utána kell járni. 

German József polgármester:
Kértünk a földhivataltól egy térképet, amiből megtudjuk az önkormányzatnak milyen területei 
vannak. Addig javaslom a napirend elnapolását a márciusi testületi ülésig.

A képviselőtestület az elnapolással egyetértett, és ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozatot hozza:
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105/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete Kucsera Imre 
ingatlanvásárlási kérelmét a márciusi ülésre elnapolja. Felkéri a 
polgármestert, hogy tájékozódjon az ügyben, és terjessze azt újra a 
képviselők elé.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester 

A bölcsődei napirenddel kapcsolatban a jegyző ismertette, milyen feladatok vannak a pályázattal 
kapcsolatban. Elmondta, hogy 3 határozatot szükséges hozni. Az első arról szól, hogy a vállalkozóval 
a szerződést módosítani kell, amihez indoklás is szükséges. Az indoklás az lenne, hogy a gázcsonk 
nem került áthelyezésre, ezt a módosítást kell aláírni a polgármesternek és a vállalkozónak is aláírni. 
A második határozatban meg kell állapítani a mérföldkövek időpontjait ahhoz, hogy ki lehessen tolni 
a határidőt. A harmadik határozatot arról kell meghozni, hogy a gázcsonkot áthelyezésének költségét 
– kb. 1.000.000 Ft-ot – az önkormányzat a 2020. évi költségvetés terhére vállalja.

German József polgármester:
Szeretném ha a képviselőkkel együtt alaposan átnéznénk a pályázatot, a műszaki tartalmat, az árazást  
és a költségvetést. Nem lehetett felmondani ezt a szerződést, módosítani kell ahhoz, hogy be tudjuk 
fejezni. Az önkormányzat eddig sajnos nem teljesítette azt a feltételt, hogy a gázcsonk áthelyezésre 
kerüljön, így augusztus 13-ig nem biztosította a területet átadását.

Székely András Sándor alpolgármester:
Nekem vannak fenntartásaim az időpontok betartása miatt, nem látom reálisnak, hogy március 31-ig 
a gázcsonk áthelyezésre kerüljön és az épület le legyen bontva, mivel még akár áprilisban is lehetnek 
nagyon hideg idők. Én kitolnám a határidőt április végéig.

A napirendhez kapcsolódóan Sághy Krisztián nyilatkozott arról, hogy átnézi a műszaki tartalmat.

A képviselőtestület ezután hosszasan beszélgetett a témáról, elmondták aggodalmaikat, 
fenntartásaikat. Ezután (4 igen, 1 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozat hozza:

106/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete javasolja, 
hogy a bölcsődei beruházással kapcsolatban a mérföldkövek az 
alábbiak szerint kerüljenek módosításra:
Munkaterület átadás: 2020 .03. 31.
50%-os készültség: 2020. 06. 30.
100%-os készültség: 2020. 12. 20.
Projektzárás: 2021. 02. 28.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester 

A polgármester szavazásra tette fel a szerződésmódosítás ügyét az ismertetettek szerint.
A szerződésmódosítással és a gázcsonk áthelyezéssel kapcsolatban (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0
tartózkodással) az alábbi határozatot hozza:
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107/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a bölcsőde 
pályázatával kapcsolatban ismertetett szerződésmódosítást elfogadja.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a szerződésmódosítást írja alá, és 
a szükséges helyre küldje meg.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester 

German József polgármester:
A gázcsonk áthelyezésén kívül is lesznek még plusz költségeink, amit bele kell tenni a költségvetésbe. 
Az óvoda nagyon rossz állapotban van, a felújítására benyújtott pályázat tartaléklistára került, nincs 
sok esély rá, így valószínű sok pénzt kell rákölteni. 
A gázcsonk áthelyezésével kapcsolatos saját erő biztosításáról 4 igen 0 ellenszavazattal, és 1 
tartózkodással az alábbi határozat született:

108/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a bölcsőde 
pályázatával kapcsolatban saját költségén vállalja az építés során 
szükséges gázcsonk áthelyezését.
Engedélyezi az ezzel kapcsolatban felmerülő kb. 1 millió forint összeg 
kifizetését, amelyet a 2020. évi költségvetésbe be kell tervezni.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester 

A napirend keretében Somlói Zsolt képviselő elmondta, hogy a templomkert vagyonkezelési 
szerződés ki lett bővítve, ki lett húzva pár dolog. Újra kellene fogalmazni, és ha megfelel 
mindenkinek, az Atyának és polgármesternek kell aláírnia a módosított szerződést.

A képviselőtestület tagjai egyetértettek azzal, hogy a napirend elnapolásra kerüljön.

A napirend keretében szó esett arról, hogy azokon a helyeken, ahova a hókotró gép nem tud elmenni, 
meg kell oldani a hóeltakarítást. Vasútállomásnál, orvosi rendelőnél, holvégnél, közterületeken, 
templom felé. Az egyházi képviselőket is be kell vonni a feladatba. A képviselőtestület átbeszélte a 
témát, megoldást próbálnak találni.

A képviselőtestület minden tagja úgy nyilatkozott, hogy a 2019-re járó időarányos tiszteletdíjának 
összegét nem kívánja felvenni, azt felajánlja az önkormányzat részére közösségi célokra.

Helyi Esélyegyenlődési Program elfogadása.
Írásbeli előterjesztés csatolva.
A napirend keretében a jegyző részletesen ismertette az elkészült programot, és az azzal kapcsolatos 
jövőbeni teendőket, kérte a képviselőket a szükséges határozat meghozatalára.

A képviselőtestület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza:
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109/2019.(XII. 12.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a 2018-2023-ig 
tartó időszakra vonatkozó Helyi Esélyegyenlőségi Programot az 
előterjesztésnek megfelelően elfogadja.
A testület felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a program 
nyilvánosságra hozataláról, továbbá a programban szereplő intézkedéseket 
tegye meg, szükség esetén kezdeményezze a módosítást.
Határidő: azonnal, programban foglaltak szerint, szükség szerint
Felelős: polgármester 

Ezután az 8. napirend megtárgyalásával zárt ülésen folytatódott a képviselőtestületi ülés.

Kmf.

German József Árpásné Schlenk Judit
polgármester                                                 jegyző


